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Nuorisovaltuuston pöytäkirja 24.1.2023  

Kainuun alueellisen nuorisovaltuuston kokous  

Aika: 24.1.2023 klo 10.00–13.00  

Paikka: Kainuun keskussairaalan neuvottelutila 4 krs, F4 Neuvottelu 1 

Kutsutut/Osallistujat  

Kunta/organisaatio  Jäsen Paikalla  Paikalla Varajäsen  Paikalla 

Hyrynsalmi  Reetta Pylkäs    Pyry Sirkkala  

Kajaani  Venla Österberg   aluksi etänä, 
paikalla 11.25 
alkaen 

Jonna 
Kyllönen 

 

Kuhmo  Anni Piirainen, 
puheenjohtaja  

x Hannele 
Polvinen 

 

Paltamo  Romeo Kinnunen  x Arttu 
Korhonen 

x 

Puolanka  Nelly Kemppainen   Iivari 
Marttanen 

 

Ristijärvi  Topi Kemppainen   x Vinja 
Väisänen 

 

Sotkamo  Antti Heikkilä   x Siiri Määttä  

Suomussalmi  Onni-Lenni Vasunta   x Atte 
Seppänen 

 

KAO  Eliisa Juntunen   -  

KAMK  Essi Marjakangas  x Elli Yrjänä 11.05 

alkaen 

etänä 

Avoin haku  Fanni Karjalainen, 
sihteeri  

x   

 Sini Huotari  x   

 

 

Muut kutsutut/osallistujat:  
Piia Määttä, etänä 
Eija Kemppainen, alueellinen nuorisokoordinaattori, Kainuun Opisto, etänä 
Minna Karjalainen, hyvinvointialueen valtuuston kummivaltuutettu, etänä 
Milla Veteläinen, hyvinvointialueen valtuuston kummivaltuutettu, etänä 
Anne Kemppainen, etänä 
Roman Gokkoev, Kainuun Liitto, etänä 
Minna Mustonen; Kainuun Liitto, etänä 
Silja Keränen, maakuntavaltuuston kummivaltuutettu 
Sari Alakurtti, hyvinvointialueen valtuuston kummivaltuutettu 
Veijo Moilanen, hyvinvointialueen valtuuston kummivaltuutettu 



 
 

Riikka Huotari, maakuntavaltuuston kummivaltuutettu 
Eleonoora Tuominen           2(5) 
Helena Saari 
Marja-Liisa Ruokolainen 
Yrjö Sorvari, maakuntavaltuuston kummivaltuutettu, etänä  

 § 1. Kokouksen avaus ja osallistujien toteaminen  

päätös: Kokous avattiin 10:01. Todettiin osallistujat, ensin jäsenet ja sen jälkeen muut 
osallistujat. 

§ 2. Puhe- ja läsnäolo-oikeuden myöntäminen sitä pyytäville  

päätös: Puhe- ja läsnäolo-oikeus myönnettiin sitä pyytäville muille kutsutuille ja osallistujille. 

§ 3. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  

päätös: Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

§ 4. Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta  

esitys: Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat valitaan kuntajärjestyksessä. Vuorossa 
ovat Paltamon ja Sotkamon edustajat.  

päätös: Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat valittiin esityksen mukaan. Valittiin Romeo 
Kinnunen Paltamosta ja Antti Heikkilä Sotkamosta. 

§ 5. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi  

päätös: Ilmoitusasioihin lisättiin hyvinvointialueen strategian esittely. Asialista hyväksyttiin 
työjärjestykseksi. 

§ 6. Kummivaltuutettujen esittäytyminen  

päätös: Kummivaltuutetut esittäytyivät vapaassa järjestyksessä. Helena Saari luki Mari 
Korhosen terveiset. 

§ 7. KAMKin opiskelijakunnan edustajien vaihtuminen  

esitys: Hyväksytään nuorisovaltuustoon KAMKin opiskelijakunnan nimeämät Essi 
Marjakangas varsinaiseksi jäseneksi ja Elli Yrjänä varajäseneksi Jessy Mettalan (jäsen) ja 
Taneli Niskasen (varajäsen) tilalle.  

päätös: Muutos hyväksyttiin. 

§ 8. Alueellisen nuorisovaltuuston aloite nuorten fyysisen terveyden ylläpitämisestä  

esitys: Venla Österberg ja Fanni Karjalainen esittelevät alueellisen nuorisovaltuuston aloitetta 
nuorten fyysisen terveyden ylläpitämisestä. Esittelyn jälkeen kuullaan ajatuksia ja 
parannusehdotuksia. Nuorisovaltuusto hyväksyy aloitteen.  

päätös: Kohta siirrettiin myöhemmälle, jotta Venla Österberg kerkeää esittelemään 
kirjoittamaansa aloitetta.  

Tämä pykälä 8 käsiteltiin pykälän 13 jälkeen. Venla Österberg esitteli tiivistäen aloitteen. 
Aloitetta kommentoitiin ja se sai positiivista palautetta. Ehdotettuja lisäyksiä tuli vanhempien 
älylaitteiden käytöstä ja laajempaa jakoa aloitteelle. Erityisen tärkeää on puuttua kaikkein 
liikkumattomimpien nuorten elämäntapaan. Aloitetta voisi viedä Kainuun Sanomiin, Koti 
Kajaaniin, Kuhmolaiseen, Sotkamo-lehteen ja Ylä-Kainuun lehteen. Tämä olisi hyvä antaa 
tiedoksi oppilaitoksille ja kunnille. Nuorisovaltuusto pitää aloitetta tärkeänä ja hyväksyy sen. 
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esitys: Anni Piirainen esittelee hallituksen työstämän toimintasuunnitelman. Nuorisovaltuusto 
kommentoi suunnitelmaa ja hyväksyy tämän. Helena Saari kertoo nuorisovaltuuston 
budjetista. Budjetin pohjalta hallitus laatii taloussuunnitelman tarvittaessa myöhemmin.  

päätös: Toimintasuunnitelma on lähetetty esityslistan ohessa. Marja-Liisa Ruokolainen 
muistutti nuorisovaltuuston tehtävistä ja kommentoi toimintasuunnitelman puutteita ja hyviä 
puolia. Silja Keränen kertoi ajankohtaisista asioista, joihin pitäisi tarttua nyt, kuten 
eduskuntavaalit, jotta niihin kerkeää vaikuttaa. Kummivaltuutetuilta tuli kehotus suunnitella 
aloite tarkemmin. Helena Saari ja Marja-Liisa Ruokolainen, kertoivat, että voivat auttaa 
toimintasuunnitelman esittelijöiden pohtimisessa. Paula Karppinen liittyi kokoukseen ja käytti 
puheenvuoron maakuntasuunnitelmasta. 

Toimintasuunnitelmaan lisättäviä ja tarkennettavia esille tulleita asioita olivat 
eduskuntavaaleihin osallistuminen, esittelijöiden kutsuminen, kokouksien ajankohtien 
päättäminen ja päättäminen siitä, mihin asioihin halutaan ottaa kantaa. Nuorisovaltuuston 
budjetiksi on päätetty 12 000 euroa. Eveliina Ämmälä on asiantuntija maksuttoman ehkäisyn 
kokeilusta, joka voisi olla hyvä kutsuttavaksi kokoukseen. 

§ 10. Terveiset MAHKU22-tapahtumasta ja Oulun nuorisofoorumista  

esitys: Näihin tapahtumiin osallistuneet kertovat tapahtumista. Onni-Lenni Vasunta 
osallistui MAHKU22-tapahtumaan ja Oulun nuorisofoorumissa kävivät Vinja Väisänen, Topi 
Kemppainen ja Eliisa Juntunen.  

päätös: Onni-Lenni Vasunta aloitti kertomalla MAHKU22- tapahtumasta ja esitteli tapahtumaa 
YouTube-videon kautta. Hän kertoi aloitteista ja mielipidekirjoituksista, joita tapahtumassa 
kirjoitettiin. Näitä voisi hyödyntää Kainuun hyvinvointialueen nuorisovaltuuston toiminnassa. 
Paula Karppinen kertoi, että Kainuun Liitto voi mahdollisesti jatkossakin osallistua 
matkakustannusten kattamiseen. Silja Keränen kertoi nuorisovaltuuston aloiteoikeuden tilasta 
ja lupasi välittävänsä nuorisovaltuuston toiveet suorasta aloiteoikeudesta. Silja Keränen 
poistui tässä kohdassa.  

Oulun nuorisofoorumin osallistujat eivät ole paikalla, eikä Topi Kemppainen voi kertoa mikin 
puutteen takia. 

§ 11. Kuntien nuvien ja opiskelijakunnan hallitusten kuulumiset  

esitys: Käydään kuulumiset läpi osallistujalistan mukaisessa järjestyksessä. Jokainen edustaja 
kertoo lyhyesti, mitä he ovat tehneet ja saaneet aikaan.  

päätös:  

Kajaani: Kajaanin nuorisovaltuuston kausi on lähtenyt käyntiin hyvällä osallistujamäärällä. Yksi 
tutustumiskerta on pidetty, ja tutustumisviikonloppu on tulossa. Joulukuussa pidettiin 
onnistunut nuorten musiikkitapahtuma. 

Kuhmo: Kuhmo on käsitellyt yhteisvastuukeräystä, johon on pohdittu mahdollista esiintyjää. 
Eduskuntareissun valmistelu ja eduskuntavaalipaneelin järjestäminen ovat olleet kokouksissa 
aiheina. 

Paltamo: Paltamo on järjestänyt nuorille lanit ja suunnittelee seksuaaliterveyttä edistävää 
tapahtumaa.  

Ristijärvi: Kummivaltuutettu Mari Korhosen tervehdyksessä oli Ristijärven nuorisovaltuuston 
kuulumisia. Saukkovaaralle on suunniteltu tapahtumaa. 

Sotkamo: Kokouksissa on suunniteltu koulukierroksia kunnan nuorisovaltuuston toiminnan 
markkinoinniksi.  
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Suomussalmi: Suomussalmella on suunniteltu tapahtumia, jaettu edustuspaikkoja lautakuntiin, 
järjestetty NHL-videopeliturnaus ja aiottu käsitellä kokouksessa uutta terveyskeskusta. Myös 
uusien markkinointimateriaalien tilaus on ajankohtaista Suomussalmen nuorisovaltuustolle. 

KAMK: Tulevia tapahtumia ovat opiskelijabileet, lajikokeilut. Oppilaskunnan hallitus aikoo 
järjestää vaalipaneelin. 

Kajaanin lukion opkh: Oppilaskunnan hallitus on tehnyt Kajaanin nuorisovaltuuston kanssa 
yhteistyötä ja hankkinut ulkokoripallokorin. Tarkoituksena on ostaa opiskelijoiden käyttöön 
lautapelejä. Penkkareiden ja vanhojentanssien rahallinen avustus on ollut käsittelyssä, samoin 
kuin uuden valokuvaussopimuksen solmiminen. 

Metsähallitus: Sini Huotari kertoi Metsähallituksen kuulumisesta. Luonnonvarasuunnittelu ja 
retki Ouluun ovat olleet käsittelyssä. 

Kohdan jälkeen aloitettiin tauko 11:20 ja kokousta jatkettiin 11:35. 

§ 12. Alueellisen nuorisovaltuuston logon ja sometilien tilanne, sloganin ja markkinoinnin suunnittelu  

esitys: Venla Österberg kertoo sometilien tilanteesta. Eliisa Juntunen on luvannut suunnitella 
logoa. Käydään tilannekatsaus logon ja sometilien osalta, jonka jälkeen Venla ja Eliisa saavat 
jatko-ohjeet. Pohditaan yhdessä sopivaa slogania ja markkinointikeinoja nuorisovaltuustolle.  

päätös: Eliisa Juntunen ei ole paikalla, joten logoasiaa ei käsitellä.  

Venla Österberg kertoo luoneensa Twitter ja Instagram tilit. Hallitukselle jaetaan tilien 
tunnukset ja sometilien ilmettä suunnitellaan yhdessä. Venla kysyi, onko Facebookille tarvetta. 
Anni Piirainen ja Marja-Liisa Ruokolainen kertoivat, että Facebook-tilille ei välttämättä ole 
käyttöä nuorisovaltuuston tapauksessa. Helena Saari kertoi, että hyvinvointialueen 
nuorisovaltuustolle ei tehdä omaa virallista sähköpostiosoitetta. Venla kertoi, että on luonut 
tilejä varten sähköpostin. Tilien nimet laitetaan WhatsAppiin. Aloitetaan my day- esittelyt 
hallituksen johdolla. 

Anni Piirainen kertoo, että sloganin tulisi olla nuoriin iskevä. Slogan jätetään mietintään. Logon 
suunnittelua pohditaan jatkossa. 

§ 13. Hallituksen kuulumiset 

esitys: Puheenjohtaja kertoo hallituksen kuulumiset.  

päätös: Anni Piirainen kertoi lyhyesti nuorisovaltuuston hallituksen kuulumisia. Käsittelyssä 
on ollut toimintasuunnitelman työstäminen ja kokouksen pöytäkirjan laadinta. Puhetta on ollut 
eduskuntavaalipaneelin järjestämisestä, mahdollisesti osallistuen Kajaanin 
ammattikorkeakoulun 28.2 klo 12:30 tai Kuhmon lukion 13.3 klo 9-10:15 järjestämiin 
vaalipaneeleihin. Hallitus on työstänyt aloitteen § 8, joka käsiteltiin hallituksen kuulumisien 
jälkeen. Veijo Moilanen poistui tässä välissä. 

§ 14. Muut esille tulevat asiat  

päätös: Esille tuli Nuorten Eurooppa-Erätauko-keskustelutilaisuus maaliskuun lopussa 
Kajaanissa, johon osallistumista katsotaan myöhemmin. Kiinnostuessaan tilaisuuden 
suunnittelusta voi olla yhteydessä Minna Mustoseen.  

Kunnan nuorisotyöntekijät haluaisivat saada tietoa nuorisovaltuustosta. Nuorisotyöntekijöillä 
on mahdollista osallistua kokouksiin, mutta tarve voisi olla tiedottavalle tapahtumalle 
nuorisovaltuustosta. Tätä asiaa suunnitellaan ja puheenjohtaja Anni Piirainen lähtee 
edustamaan nuorisovaltuustoa. 

Aluehallitus on päättänyt, että vaikuttamistoimielimillä ei ole läsnäolo- tai puheoikeutta 
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Puheenjohtaja saa jatkossa vuosikorvauksen puheenjohtajana toimimisesta. 

Hyvinvointialueen tavoite on lisätä nuorten aikuisten äänestysaktiivisuutta. Tätä lähdetään 
toteuttamaan sitoutumattomilla somemainoksilla, pinsseillä ja tarroilla. Yhteistyö eri 
toimijoiden äänestysaktiivisuuden kannalta tärkeää. 

Maanantaina 30.1 klo 15:00 pidetään Teams-kokous eduskuntavaalikampanjointiin liittyen. 

§ 15. Ilmoitusasiat  

esitys: Käsitellään seuraavat ilmoitusasiat:  

- Soten yhtymähallituksen vastaus Kainuun maakunnallisen nuorisovaltuuston aloitteeseen 
nuorten mielenterveyspalveluiden kartoittamisesta  
- Sari Kyllönen ei ole enää nuorisovaltuuston kummivaltuutettu  
- Asiantuntijoita kutsutaan kokouksiin tarvittaessa  
- Haku Barents Regional Youth Council’iin edelleen auki Kainuun Liitolla 
- Hyvinvointialueen strategian esittely  

päätös: Kerrottiin pääkohdat siitä, miten soten yhtymähallitus on vastannut aloitteeseen 
mielenterveyspalveluista. He kertovat resurssien pulasta. Vastaus jaetaan 
nuorisovaltuutetuille. 

Selvitetään, tuleeko kukaan Sari Kyllösen tilalle.  

Asiantuntijoiden kutsumista käsitellään enemmän toimintasuunnitelman yhteydessä. 

Hyvinvointialueen strategia käsitellään seuraavassa kokouksessa. 

§ 16. Tulevat kokoukset  

päätös: Kokous pidetään 20.3 klo 10–13 ja toinen kokous 9.5 10–13. 

§ 17. Kokouksen päättäminen  

päätös: Kokous päätettiin 13:02. 


